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ČESKO: „S korunou padesát si vláda vyloženě z lidí tropí legraci, stejně jako s
načasováním. To snad vymysleli jen proto, aby na tiskovce nemuseli říct, že nedělají nic,“
říká ke slíbenému snížení spotřební daně u pohonných hmot europoslankyně a
předsedkyně KSČM Kateřina Konečná a upozorňuje na fronty v potravinových bankách.
Vysvětlila, co se podle ní odehrálo kolem americké základny u nás a v souvislosti s
obrannou smlouvou s USA zmínila políček, který dostala demokracie na Slovensku od
vládních stran i prezidentky Čaputové. U příležitosti sjezdu ODS pak připomněla některé
porevoluční kauzy. Přečtěte si také, co si myslí o volbách ve Francii i co prozradila na
Marine Le Pen.

 

Paní poslankyně, v médiích se objevilo, že má ministryně obrany Černochová údajně při své
návštěvě v USA jednat o zřízení americké základny. Sama ministryně poté opět v médiích
vysvětlovala, že „základna není na stole“, ale ona sama jako občan a politička ODS by byla
pro, aby tu základna byla.  Co na to říkáte?

Samozřejmě, že to na stole je. Přejí si to už dlouho, akorát nebyli připraveni na tak odmítavou reakci,
takže jim mediální poradci doporučili, aby z toho raději vycouvali. Až pak se objevilo, že to vlastně
„není na stole“. Přitom Marián Jurečka už stihl vytipovat dvě místa. Divné, ne? Když o tom dle
oficiálních vyjádření zatím ani nedebatovali…

Každopádně já jsem už před více než dvěma lety – tehdy jako jediná – poukazovala na to, že vojenská
základna USA rozhodně není u ledu. Je skandální, že má dokonce podporu hnutí ANO2011 skrze
svého místopředsedu, poslance a hejtmana Ivo Vondráka, o němž se Andrej Babiš vyjádřil, že by měl
po něm převzít předsednictví celého hnutí.

Premiér Fiala uvedl, že ministryně bude jednat mimo jiné o obranné smlouvě, kterou prý
mají všechny státy střední a východní Evropy kromě Česka. Můžete prosím čtenářům
vysvětlit, co si pod touto obrannou smlouvou mají představit? A má to nějakou souvislost,
třeba i do budoucna, se zmíněnou základnou?

Podobnou obrannou smlouvu ratifikovalo nedávno Slovensko. A je to opravdu silné kafe: Tři tisíce
amerických vojáků bude stát mimo zákony suverénního státu. Takže pokud třeba americký voják
někoho napadne, spravedlnosti se nedovoláte. Pokud dojde k horšímu zločinu – například ke
znásilnění, což už se mimochodem v zemích, kde má USA své základny, stalo, musí Slováci potupně
žádat americkou stranu, zda mohou takového vojáka soudit. V rámci této potupné dohody Američané
opanují vzdušný prostor a nemusí se ani dovolovat, ba dokonce mohou narušit i vlastnická práva
slovenských občanů.
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Je to tedy ta samá dohoda, o které na akci KSČM v Jihlavě mluvil Ján Čarnogurský s tím, že
se proti ní na Slovensku konala celá řada demonstrací?

Myslím, že bude velmi podobná té slovenské. Mám i obavu o to, aby její schvalování nebylo podobné
jako na Slovensku, kde vláda dokonce utnula debatu, aby nemusela odpovídat opozici v parlamentu.
Demokracie od vládních stran a prezidentky Čaputové v tomto případě dostala velký políček.
Mimochodem podle průzkumů jen třetina občanů Slovenska podporuje vojenskou přítomnost USA.

Ve svém pořadu Bez obalu jste mimo jiné mluvila o potravinové soběstačnosti ČR a o tom,
že se podle ekonomů můžeme „těšit“ na dražší pečivo, maso, ovoce….. Co všechno ceny
zvyšuje a co by měla v tomto směru udělat vláda? V této souvislosti, mimochodem,
co říci na to, že vláda chce od června do konce září snížit o 1,50 korun spotřební daň, která
u litru benzínu činí 12,84 koruny a u nafty 9,95 koruny?

KSČM navrhuje 0% daň na základní zboží, snížení spotřební daně alespoň o 5 Kč, zastavení obchodu
s emisními povolenkami a dodávat energii vyrobenou v českých elektrárnách českým domácnostem
přímo. Bez prostředníků tak, jak to například dělá Francie. Pouze přebytky pak obchodovat na burze.
To je takový základní balík opatření, který by reálně lidem pomohl.

S korunou padesát si vláda vyloženě z lidí tropí legraci, stejně jako s načasováním. To snad vymysleli
jen proto, aby na tiskovce nemuseli říct, že nedělají nic. Jinak si to neumím vysvětlit.

Upozornila jste také na dlouhé fronty na jídlo v potravinových bankách. Co toto vypovídá o
životní úrovni v ČR?

Děsivé je, jaký je nárůst lidí, kteří byli nově nuceni vyhledat potravinovou banku. Svědčí to o tom, že
opravdu velké množství lidí se dostává do takových problému, že nemají ani na to základní – na svou
obživu. A ještě děsivější je to, s jakým ledovým klidem to vláda přechází.

V souvislosti se sjezdem ODS jste zmínila, že na ní byly vidět „staré známé tváře“ a
připomněla jste některé kauzy dob Topolánkovy a Nečasovy vlády. Můžete je prosím
rozebrat i tady?

Nejeden občan by mohl nabýt dojmu, že se posunul o dvě dekády zpět. Vysmátý Ivan Langer, u
stolečku VIP hostů Topolánek s Nečasem, to je ta nová ODS, kterou sliboval pan „čistý“, tedy Petr
Fiala. Nezměnilo se vůbec nic, jen na povrchu profesorská fazóna a uvnitř klientelismus a touha po
moci a penězích.

Podivná Mackova privatizace Knižního velkoobchodu Praha, kauza Promopro, Bémova Opencard,
nebo Kočárníkovy lehké topné oleje, kauza Diag Human a nespočet dalších. To je účet porevoluční
ODS. Celá zpackaná privatizace, to je několik set miliard korun, o které byli občané
okradeni. Popsat všechny kauzy spojené s vládami ODS, to by trvalo mnoho dnů a nocí.

Podívejme se i do zahraničí. Francie má za sebou první kolo prezidentských voleb. Co říkáte
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na výsledky a jaké šance dáváte Macronovi a jaké Le Pen?

Pro mě bylo velmi pozitivním překvapením, že Jean-Luc Mélenchon získal tak obrovskou podporu a
k tomu, aby porazil Le Penovou, mu chybělo jen něco málo přes jedno procento hlasů. Je zajímavé, že
česká média jej vyloženě ignorovala. Ale chápu, že se jim do jejich tabulek nehodil někdo, kdo
vystupuje proti NATO i nadnárodním korporacím, žádá vyšší zdanění bohatých a nebojí se přihlásit
ke komunistické myšlence.

Jinak já být voličem ve Francii, tak se druhého kola neúčastním. Nevybrala bych si.

Pokud by Le Pen vyhrála, co by to znamenalo pro vztahy v EU, v NATO i pro vztah Francie
a ČR?

Marine Le Pen u nás dostala naprosto nepochopitelnou nálepku jakési přítelkyně České republiky či
snad lidové bojovnice. Když se podíváte, kdo za ní stojí, tak se tomu každý soudný člověk musí
pousmát. Myslíte, že tyto zájmové skupiny mají zájem na nějaké změně? Leda tak, jak ožebračit ještě
více lidí, takže v otázce NATO by se pranic nezměnilo. A v rámci přístupu k EU? V tom je Le Pen jako
vesnický voříšek, který štěká a zároveň vrtí ocáskem.

Mimochodem Le Penová je takovou přítelkyní českého národa, že její frakce
v Europarlamentu zhatila konec dvojí kvality potravin. Tedy to, aby naši občané nemuseli jíst
předražené šunty v českých obchodech.
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